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Bereikbaarheid 

openbaar vervoer en fiets: 

www.brabant.nl/route 

Datum 

30 juni 2020 

Ons kenmerk 

C2265266/4716462  

Uw kenmerk 

- 

Contactpersoon 

G.C.J. (Gerard) Beentjes 

Telefoon 

(06) 55 68 66 77 

Email 

gbeentjes@brabant.nl 
 

Bijlage(n) 

- 

Bij brief van 4 juni 2020, ingekomen op 5 juni 2020, heeft u namens de PvdA-

fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

 

1. Bent u op de hoogte van het onderzoek uit Drenthe? En zo ja wat vindt u 
hiervan? En bent u op de hoogte van het in het artikel genoemde eerdere 
onderzoek in Gelderland en ook hier de vraag wat u hiervan vind?  
Antwoord: ja, wij hebben via het door u genoemde artikel in Trouw van dit 

Drentse onderzoek vernomen. Dit rapport is opgesteld in opdracht van 

Natuurmonumenten en ook door hen gepubliceerd. Verschillende partijen, zoals 

Natuurmonumenten, LTO Nederland en de provincie Drenthe, pleiten aan de 

hand van de uitkomsten en nog openstaande vragen voor meer onderzoek op 

nationaal niveau. Een logische conclusie gezien de diverse bevoegdheden van 

het Rijk op het gewasbeschermingsdossier.  Het rapport is door 

Natuurmonumenten aangeboden aan minister Schouten en er zijn Kamervragen 

gesteld. De minister heeft een antwoordbrief opgesteld, waarover op 22 juni jl. 

in de Kamercommissie Natuur kort gesproken is. 

https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=243c7e75-b4b0-414c-

abe3-

495cf0eb7f9c&title=Reactie%20op%20het%20artikel%20in%20Trouw%20%22L

andbouwgif%20zit%20diep%20in%20de%20beschermde%20natuur%E2%80%

9D%20.docx  

Het genoemde eerdere onderzoek over afname weidevogels in relatie tot 

bestrijdingsmiddelen in mest in Gelderland is bij ons bekend. Hierover zijn in 

https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=243c7e75-b4b0-414c-abe3-495cf0eb7f9c&title=Reactie%20op%20het%20artikel%20in%20Trouw%20%22Landbouwgif%20zit%20diep%20in%20de%20beschermde%20natuur%E2%80%9D%20.docx
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=243c7e75-b4b0-414c-abe3-495cf0eb7f9c&title=Reactie%20op%20het%20artikel%20in%20Trouw%20%22Landbouwgif%20zit%20diep%20in%20de%20beschermde%20natuur%E2%80%9D%20.docx
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=243c7e75-b4b0-414c-abe3-495cf0eb7f9c&title=Reactie%20op%20het%20artikel%20in%20Trouw%20%22Landbouwgif%20zit%20diep%20in%20de%20beschermde%20natuur%E2%80%9D%20.docx
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=243c7e75-b4b0-414c-abe3-495cf0eb7f9c&title=Reactie%20op%20het%20artikel%20in%20Trouw%20%22Landbouwgif%20zit%20diep%20in%20de%20beschermde%20natuur%E2%80%9D%20.docx
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=243c7e75-b4b0-414c-abe3-495cf0eb7f9c&title=Reactie%20op%20het%20artikel%20in%20Trouw%20%22Landbouwgif%20zit%20diep%20in%20de%20beschermde%20natuur%E2%80%9D%20.docx
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2019 Kamervragen gesteld. Minister Schouten heeft het rapport door zowel 

Wageningen Universiteit en Research (WUR) als het College voor de toelating 

van gewasbeschermingsmiddelen en biociden (Ctgb) laten beoordelen. In een 

Kamerbrief heeft de minister aangegeven dat hoewel de causale relatie tussen 

het voorkomen van de gevonden residuen van gewasbeschermingsmiddelen en 

de afname van weidevogels niet goed is onderbouwd, zowel WUR als Ctgb 

aangeven dat mogelijk nader onderzoek wenselijk is. Hierover is de minister met 

WUR en Ctgb in gesprek gegaan.  

 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2019Z

11001&did=2019D22727  

 

2. Wordt het gebruik van bestrijdingsmiddelen door landbouw en andere 
gebruikers van deze middelen gemeten/bijgehouden? 
Antwoord: ja, professionele gebruikers van gewasbeschermingsmiddelen 

houden registers bij van de gewasbeschermingsmiddelen die zij gebruiken. In 

die registers staat:  

- vermelding van de naam van het gebruikte gewasbeschermingsmiddel 

- tijdstip en dosis van toepassing 

- gebied en gewas waarop het gewasbeschermingsmiddel is gebruikt 

 

Professionele gebruikers van gewasbeschermingsmiddelen moeten deze registers 

ten minste 3 jaar bewaren. De NVWA voert op gebruik en administratie van 

gewasbeschermingsmiddelen fysieke en administratieve controles uit. 

 

3. In het artikel staat o.a.: “In één dode mees, in een bosgebiedje bij Breda, 
vonden de onderzoekers twintig bestrijdingsmiddelen.”. Was u hiervan op de 
hoogte? Zo ja is hier nader onderzoek naar verricht en kunt u ons dit laten 
toekomen?  
Antwoord: ja, het betreft een onderzoek uit 2019. Het onderzoek is 

gepubliceerd op https://www.clm.nl/publicatie/173/18  

 

4. Heeft u aanleiding om aan te nemen dat wat in Drenthe en Gelderland 
ontdekt is ook in Brabant het geval is? Zo nee waarom niet? Zo ja bent u 
voornemens om hier nader onderzoek naar te laten verrichten? En zo nee 
waarom niet? 
Antwoord: Gezien de complexiteit van deze problematiek en de onderkende 

behoefte aan verder onderzoek kan hierover door ons op dit moment geen 

uitspraak worden gedaan. Het beleid voor toelating en gebruik van 

bestrijdingsmiddelen, alsmede controle hierop, berust bij het Rijk.  

 

 

 

 

 

 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2019Z11001&did=2019D22727
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2019Z11001&did=2019D22727
https://www.clm.nl/publicatie/173/18


 

 

 

Datum 

30 juni 2020 

Ons kenmerk 

C2265266/4716462 

  3/3 

 

Het uitvoeren van nader onderzoek is dan ook in eerste instantie een 

verantwoordelijkheid van het Rijk. Dit is reeds door verschillende partijen bij het 

Ministerie bepleit.  

 

 

Overeenkomstig het door Gedeputeerde Staten van 

Noord-Brabant genomen besluit, 

namens deze, 

 

   
   

  

A.F. Meulepas, 

programmamanager Landbouw en Voedsel 

 

(In verband met de corona-maatregelen is deze brief, na vaststelling door het 

college, digitaal door de verantwoordelijk programmamanager ondertekend) 

  

 

  

  

 

 

 

 

  

 

  
 

 


